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Zápis 
z veřejného projednání posudku a současně dokumentace záměru 

Silnice II/243 - Obchvat Březiněvsi 

dle zákona č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní prostředí a o změně některých 
dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů (dále jen zákon) 

I. Základní údaje 
1. Průběh posuzování před veřejným projednáním 

• 7. 10. 2008 obdržel odbor ochrany prostředí Magistrátu hlavního města Prahy jako 
příslušný úřad oznámení záměru podle přílohy č. 3 zákona. 

• 14. 10. 2008 bylo příslušným úřadem zahájeno zjišťovací řízení a oznámení 
bylo rozesláno dotčeným územním samosprávným celkům a dotčeným správním 
úřadům. Oznámení spolu s informací o možnosti uplatnit připomínky k záměru byly 
v souladu s požadavky § 16 zákona zveřejněny na úředních deskách dotčených územně 
samosprávných celků, na internetu a v denním tisku. 

• 9. 12. 2009 vydal příslušný úřad závěr zjišťovacího řízení s tím, že předložený záměr 
bude dále posuzován podle zákona a upřesnil informace, které je vhodné uvést 
do dokumentace. 

• 21. 7. 2009 zástupce oznamovatele předal příslušnému úřadu dokumentaci zpracovanou 
podle přílohy č. 4 zákona. 

• 4. 8. 2009 byla tato dokumentace příslušným úřadem rozeslána k vyjádření dotčeným 
územním samosprávným celkům a dotčeným správním úřadům. Dokumentace spolu 
s informací o možnosti uplatnit připomínky byly v souladu s požadavky § 16 zákona 
zveřejněny na úředních deskách dotčených územně samosprávných celků, na internetu 
a v denním tisku. 

• 30. 10. 2009 příslušný úřad zadal zpracování posudku. 
• 12. 11. 2009 požádal zpracovatel posudku o prodloužení lhůty k jeho zpracování 

a příslušný úřad následně jeho žádosti vyhověl. 
• 3. 3. 2010 obdržel příslušný úřad zpracovaný posudek. 
• 17. 3. 2010 rozeslal příslušný úřad posudek k vyjádření dotčeným územním 

samosprávným celkům a dotčených správním úřadům. Posudek spolu s informací 
o možnosti uplatnit připomínky byly v souladu s požadavky § 16 zákona zveřejněny 
na úředních deskách dotčených územně samosprávných celků, na internetu a v denním 
tisku. 
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• 9. 4. 2010 byla zveřejněna informace o místě a času konání veřejného projednání. 
• Vzhledem k tomu, že tato informace nebyla zveřejněna dle požadavků § 16 zákona 

na úředních deskách (fyzických i elektronických) všech dotčených územně 
samosprávných celků, bylo toto veřejné projednání 19. 4. 2010 zrušeno. 

• 4. 5. 2010 byla zveřejněna informace o místě a času konání nového veřejného 
projednání. 

2. Místo a čas veřejného projednání 
Veřejné projednání se uskutečnilo 18. 5. 2010 od 16:00 hodin v sále Hostince Pod Lipami 
(Na Hlavní 2, Praha 8 - Březiněves). 
3. Řízení veřejného projednání 

Ve smyslu § 4 odst. 2 vyhlášky MŽP č. 457/2001 Sb., o odborné způsobilosti a o úpravě 
některých dalších otázek souvisejících s posuzováním vlivů na životní prostředí, byl pověřen 
řízením veřejného projednání Ing. Tomáš Novotný, specialista oddělení posuzování vlivů 
na životní prostředí odboru ochrany prostředí Magistrátu hlavního města Prahy. 
4. Účastníci veřejného projednání 

• oznamovatel: 
- Ing. Miroslav Kupka, Ředitelství silnic a dálnic ČR 

• vedoucí projektu: 
- Ing. Jiří Lebeda 

• zpracovatel dokumentace: 
- Ing. Libor Ládyš, EKOLA group, spol. s r. o. 
- Mgr. Zuzana Strnadová, EKOLA group, spol. s r. o. 

• zpracovatel posudku: 
- RNDr. Petr Obst 

• územní samosprávné celky: 
- městská část Praha-Březiněves: 
- Ing. Jiří Haramul - starosta 
- Ing. Vladimír Jisl - zástupce starosty 

- obec Líbeznice: 
- Radek Kraus - zástupce starosty 
- Ing. Jan Vondráš - předseda dopravního výboru 

• dotčené správní úřady: 
- Magistrát hlavního města Prahy – odbor ochrany prostředí 
- Ing. Tomáš Novák, specialista oddělení ochrany ovzduší 
- Ing. Ivan Bednář, specialista oddělení ochrany přírody a krajiny 

• příslušný úřad: 
- Magistrát hlavního města Prahy – odbor ochrany prostředí 
- Ing. Jana Cibulková, vedoucí oddělení posuzování vlivů na životní prostředí 
- Ing. Tomáš Novotný, specialista oddělení posuzování vlivů na životní prostředí 

• Celkem se veřejného projednání účastnilo přibližně 50 osob. 

II. Průběh veřejného projednání 
Ing. Novotný zahájil veřejné projednání. Představil jednotlivé účastníky veřejného 
projednání a seznámil přítomné se smyslem a cílem posuzování vlivů na životní prostředí. 
Dále provedl časovou rekapitulaci procesu posuzování projednávaného záměru. 

Ing. Kupka stručně představil záměr. Ředitelství silnic a dálnic ČR zajišťuje výstavbu 
Silničního okruhu kolem Prahy. Protože tato stavba přináší kromě pozitiv i jistá negativa, 
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snaží se Ředitelství silnic a dálnic ČR podílet i na realizaci záměrů, která pomohou tyto 
negativní vlivy zmírnit, tedy mj. i na záměru „Silnice II/243 - Obchvat Březiněvsi“. 

Mgr. Strnadová seznámila účastníky s nejzávažnějšími vlivy záměru na životní prostředí 
a veřejné zdraví tak, jak je uvedeno v dokumentaci. 

Záměr je v obou posuzovaných variantách považován za akceptovatelný. Podmínkou je 
respektování opatření navrhovaných v dokumentaci. 

RNDr. Obst stručně zhodnotil dokumentaci a posoudil přijatelnost záměru z hlediska vlivů 
na životní prostředí a veřejné zdraví v souladu s tím, co je uvedeno ve zveřejněném 
posudku. 

Po kvantitativní a formální stránce dokumentace odpovídá požadavkům zákona č. 100/2001 
Sb. 

Celkově lze dokumentaci hodnotit z hlediska jejího rozsahu a kvality jako odpovídající 
relativní technologické a provozní nekomplikovanosti záměru. Většina zjištěných nedostatků 
je bez zásadního dopadu na celkovou kvalitu vyvozených závěrů hodnocení. 

Největší slabinou předložené dokumentace je její nepřehlednost, což může ztěžovat přístup 
k informacím zejména neodborné veřejnosti, která je taktéž účastníkem procesu posuzování 
vlivů na životní prostředí. 

Dokumentace obsahuje veškeré potřebné informace a z hlediska správnosti údajů a úplnosti 
ji lze označit za dostačující k možnosti posoudit vlivy záměru na životní prostředí a veřejné 
zdraví, formulovat návrh stanoviska k posouzení vlivů provedení záměru na životní prostředí 
pro příslušný úřad a následně ukončit proces posuzování podle zákona č. 100/2001 Sb. 

Záměr je realizovatelný v obou navrhovaných variantách. Varianta 2 je však příznivější 
z hlediska vlivů na veřejné zdraví, proto je zpracovatelem posudku mírně upřednostňována. 
Nulová varianta zachovává značně problematický stávající stav, který se nepodaří odstranit 
ani v případě realizace dopravních staveb v okolí, o kterých se v současné době hovoří. 

Technicky je záměr s ohledem na dosažený stupeň poznání pokud jde o znečišťování 
životního prostředí řešen způsobem adekvátním jeho účelu a zadání. 

Opatření navržená a shrnutá v kapitole D.IV dokumentace v zásadě odpovídají výsledkům 
hodnocení a identifikace rozhodujících vlivů na životní prostředí a veřejné zdraví. V případě 
respektování těchto opatření a splnění dalších podmínek, které vyplývají z procesu 
posuzování, doporučuje zpracovatel posudku vydat příslušnému úřadu souhlasné stanovisko 
k posouzení vlivů záměru „Silnice II/243 - Obchvat Březiněvsi“ na životní prostředí. 

Ing. Novák konstatoval, že nemá zásadní připomínky k záměru s tím, že orgán ochrany 
ovzduší preferuje variantu 2. 

Ing. Bednář sdělil, že považuje obě varianty v zásadě za rovnocenné. Veškeré připomínky 
orgánu ochrany přírody byly zohledněny již v dokumentaci, a proto nemá další připomínky. 

Ing. Haramul uvedl, že městská část Praha-Březiněves podporuje realizaci záměru 
bez dalších připomínek, neboť současný stav ohrožuje obyvatele městské části. 
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Ing. Vondráš nesouhlasí s realizací záměru. Obec Líbeznice považuje za nutné řešit 
problém s dopravou komplexně v celém mikroregionu. Problém, který má dnes Březiněves, 
je taktéž v Bořanovicích a Líbeznicích. 

Obec Líbeznice prosadila realizaci obchvatu své obce. Původně měla být tato stavba 
dokončena v říjnu 2010, vzhledem k nedostatku finančních prostředků bude dohotovena 
do konce roku 2011. 

Ing. Vondráš citoval z dopravně-inženýrských předpokladů pro stavbu silnice I/9 Líbeznice - 
obchvat ve stupni realizační dokumentace stavby (PRAGOPROJEKT, a.s., duben 2010). 
Z této studie vyplývá následující: 

Realizace výstavby projektového návrhu silnice I/9 předpokládá převedení části dopravy 
(převážně tranzitní) ve směru Praha – Mělník ze silnice III/243 Březiněves - Líbeznice 
do trasy po přivaděči R8 (ulice Cínovecká) do MÚK Zdiby a dále po silnici I/9 směr Líbeznice 
a Mělník, a tímto dosáhnout zklidnění celého mikroregionu Březiněves – Bořanovice – 
Líbeznice. 

V dopravní prognóze zmíněného investičního záměru je stanoven předpoklad, že dojde 
k přesunu dopravní zátěže ve směru a trasách uvedených v předchozím odstavci ve výši 
okolo 70 %. Podobný poměr pro přesun tranzitní dopravy je patrný i z dopravní prognózy pro 
Silniční okruh kolem Prahy zpracovaný pro Ředitelství silnic a dálnic ČR společností 
CITYPLAN spol. s r.o. v květnu 2007. 

Tento předpoklad přesunu tranzitní dopravy bude naplněn při splnění následujících 
podmínek: 

• výstavba přímé rampy na MÚK Zdiby ve směru Praha (R8) – Líbeznice – Mělník 
(očekává se cca v roce 2013), 

• výstavba bypassu na okružní křižovatce na MÚK Zdiby pro opačný směr, 

• přímý nájezd na obchvat v křižovatce Bášť – Měšice, přičemž přímá trasa k ČSPH 
po stávající I/9 bude uzavřena (je součástí projektu obchvatu Líbeznice), 

• udržení platného omezení pro zákaz vjezdu nákladních vozidel nad 3,5 t po silnici II/243. 

V dopravně-inženýrských předpodkladech se dále uvádí následující: 

Z dopravní prognózy vyplývá, že po zprovoznění obchvatu Líbeznic v dvoupruhovém 
šířkovém uspořádání dojde postupně k převedení tranzitní dopravy ze silnice II/243 na silnici 
I/9 zejména z důvodu zkrácení jízdní doby a možnosti využití kvalitnější a bezpečnější 
komunikace. 

Dalšího navýšení přesunu osobní tranzitní dopravy z II/243 na I/9 nad úroveň stávajících 
výpočtů by mohlo být dosaženo dopravně - technickými opatřeními na II/243. Pokud by došlo 
po zprovoznění obchvatu Líbeznic k výraznějšímu omezení průjezdu obcemi Březiněves 
nebo Bořanovice (snížení rychlosti na 40 km/h, zpomalovací pruhy, časté měření rychlosti 
atd.) a bylo by instalováno nové dopravní značení, dojde k dalšímu přesunu osobní tranzitní 
dopravy ze silnice II/243 na silnici I/9. Toto odlehčení průtahové komunikace II/243 povede 
k nižšímu počtu a zejména závažnosti dopravních nehod. 
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Podle dostupných údajů se nepočítá s přímým sjezdem ze Silničního okruhu kolem Prahy 
na obec Březiněves (viz „Informace k etapové výstavbě MÚK Březiněves a vztahu 
k přestavbě MÚK Zdiby“; PUDIS a.s.; dopis zn. 1/190/2008 ze dne 15. 7. 2008). 

Obec Líbeznice nemá u silnice II/243 umístěny ani plánovány žádné průmyslové zóny. 
Taktéž zastupitelstvo obce Bořanovice schválilo v souvislosti s přípravou nového územního 
plánu, že v katastru obce nebude u silnice II/243 vybudována nová průmyslová zóna. 

Ing. Vondráš nepovažuje za možné v posudku hodnotit situaci na základě informačního 
letáku Ředitelství silnic a dálnic ČR ke stavbě „Silnice I/9 Líbeznice - obchvat“ (prosinec 
2009). 

Je třeba zpracovat nulovou variantu záměru se zahrnutím reálných údajů o budoucí intenzitě 
provozu na silnici II/243 a na základě těchto údajů provést jednotlivá hodnocení. 

Závěrem se Ing. Vondráš odkázal na vyjádření obce Líbeznice k posudku (č.j. 1369/10/LVö 
ze dne 13. 4. 2010), kde jsou uvedeny její požadavky. 

RNDr. Obst nesouhlasí s tvrzením, že nebyla hodnocena nulová varianta. Dokumentace tuto 
variantu hodnotí, pouze v kapitole E (porovnáná variant řešení záměru) není přímo uvedena. 

Zpracovatel posudku uvedl, že z pohledu psychologie řidiče pravidelně jezdícího od Mělníka 
na Prahu nelze považovat obchvat Líbeznice a obchvat Březiněvsi za rovnocenné varianty. 
V případě volby obchvatu obce Líbeznice (I/9) se jedná o přesměrování na jinou než tradičně 
preferovanou variantu (II/243), nutící řidiče vybočit z tradičního směru a vracet se zpět 
do původní trasy až prostřednictvím dalších komunikací (např. R8) a po projetí několika 
dopravních uzlů. Pro část řidičů bude stále přijatelnější zachovat si původní trasu s tím, že se 
vyhne Březiněvsi po obchvatu. 

Informační leták Ředitelství silnic a dálnic ČR ke stavbě „Silnice I/9 Líbeznice - obchvat“ je 
oficiálním materiálem této státní příspěvkové organizace, a není tudíž patřičné snižovat jeho 
vypovídací hodnotu. Z tohoto letáku vyplývá, že podíl převedené dopravy na silnici I/9 bude 
30 % nebo 70 % v závislosti na uspořádání vozovky (dvojpruh nebo čtyřpruh). Dle téhož 
materiálu bude obchvat realizován fakticky jako dvojpruh, tj. řešení s nižším podílem 
přesměrování dopravy. Časový horizont výstavby plného čtyřpruhu nelze zatím určit, protože 
souvisí s celkovým vývojem dopravy v daném území a rozvojem výstavby navazujících 
úseků silnice I/9. 

Stávající stav je odhadován ze sčítání dopravy v průměrném pracovním dni v průběhu 
celého dne pro rok 2008 (Technická správa komunikací hl.m.Prahy). Na silnici II/243 v obci 
Březiněves bylo napočítáno 16 700 vozidel. Prostým zprůměrováním se dojde k hodnotě 
1 vozidlo za 5 vteřin. Ve špičkách je nutno očekávat vyšší intenzity. V případě převedení 
30 % dopravy na silnici I/9, sníží se intenzita dopravy na 11 690 vozidel za 24 hodin, tedy 
hrubým odhadem na 1 vozidlo za 7,5 vteřiny. V případě 70 % účinnosti obchvatu Líbeznice 
dospějeme k hodnotě 5 010 vozidel za den, tedy průměrně 1 vozidlo za 17 vteřin. Tím je 
dostatečně zdůvodněna potřeba záměru „Silnice II/243 - Obchvat Březiněvsi“. 

Ing. Lebeda taktéž zdůvodnil potřebu záměru. Nutnost výstavby obchvatu silnice II/243 
vyvstala v důsledku neuspokojivé dopravní situace v obci Březiněves. Současná trasa silnice 
II/243 rozděluje obec Březiněves s charakterem převážně obytné zástavby na dvě části. 
Stávající dopravní zátěž je aktuálně odhadována na hodnotu přes 20 000 vozidel za 24 
hodin. 
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Městská část Praha-Březiněves je ovlivňována provozem na dálnici D8. Dále je nutno počítat 
s dopravou na Silničním okruhu kolem Prahy (úseky 519 a 520). Březiněves tak bude 
obehnána komunikacemi, na kterých se bude pohybovat doprava v intezitách cca 50 000 - 
80 000 vozidel za den. To představuje neúnosné zatížení. 

Hlavní město Praha a městská část Praha-Březiněves proto na tuto situaci reaguje 
zpracováním urbanistické studie a změnou územního plánu. Východně, jižně i západně 
od Březiněvsi tak jsou plánovány plochy zeleně, které mají zmírnit negativní vlivy. To však 
stále dostatečně neřeší problematiku neúnosného zatížení. 

Je třeba zastavit jakoukoliv průjezdnou dopravu skrz obec Březiněves. Údaje o tom, 
že obchvat obce Líbeznice odkloní 70 %, resp. 30 % tranzitní dopravy, jsou pouze odhadem. 
I kdyby obchvat obce Líbeznice odvedl 100 % dálkové tranzitní dopravy, bude obcí 
Březiněves projíždět velké množství vozidel. 

Zkušenosti z provozu obdobných komunikací, které vedou směrem k Praze, ukazují, 
že i když obchvat Líbeznice odvede část dopravy, tak se na uvolněnou komunikaci dostane 
další doprava, která zaplní uvolněný prostor. Dá se předpokládat, že se doprava na silnici 
II/243 sice sníží, ale stále bude obec neúnosně zatěžována. 

Dopravní prognózy, které jsou zveřejněny v dokumentaci, říkají, že po zprovoznění obchvatu 
pojede na výjezdu směrem k Bořanovicím a k Líbeznicím přibližně 8 000 vozidel, na jižní 
části obchvatu se bude pohybovat okolo 16 000 - 18 000 vozidel. To dokumentuje, 
že v oblasti (Březiněves, Bořanovice a Líbeznice) bude vždy zdrojová a cílová doprava, 
která bude vázána na stávající trasu, pokud nebude obchvat. 

Ing. Ládyš sdělil, že hodnocení, která jsou publikována v dokumentaci (příloha č. 5), 
vycházejí z dopravně-inženýrských podkladů, které vypracoval úsek dopravního inženýrství 
Technické správy komunikací hl.m.Prahy. Tato organizace disponuje dopravním modelem, 
který zahrnuje jak komunikace na území hlavního města Prahy, tak v přilehlém okolí 
Středočeského kraje. Do použitého modelu je zahrnut obchvat obce Líbeznice, to znamená, 
že ve výsledných intenzitách dopravy je zohledněn jeho účinek. Z podkladů mj. vyplývá, 
že v případě nerealizace záměru se bude v roce 2013 na úseku silnice II/243 za zástavbou 
obce Březiněves směrem k Bořanovicím pohybovat 12 400 vozidel, v případě realizace 
záměru 12 700 vozidel. 

Zpracovatel dokumentace nesouhlasí s tvrzením Ing. Vondráše, že nebyla hodnocena 
nulová varianta. V dokumentaci je provedeno hodnocení jak pro 2 aktivní varianty, tak 
pro variantu neprovedení záměru. 

Z provedených hodnocení vyplývá, že po realizaci záměru dojde v obci Březiněves podél 
stávající komunikace II/243 ke snížení hluku o nejméně 10 dB, což je velmi významné 
snížení. 

Ing. Vondráš citoval z dopravně-inženýrských předpokladů pro stavbu silnice I/9 Líbeznice - 
obchvat ve stupni realizační dokumentace stavby (PRAGOPROJEKT, a.s., duben 2010). 
V tomto dokumentu se mj. uvádí, že na úseku silnice II/243 (Březiněves - Líbeznice) bude 
v roce 2013 za předpokladu provozu obchvatu obce Líbeznice denní intenzita 5 500 vozidel. 

Obec Líbeznice proto požaduje provést hodnocení záměru na základě aktuálních prognóz 
dopravních intenzit. 

V případě realizace záměru dojde sice k snížení zátěže v obci Březiněves, ale k přesunu 
problému do obce Líbeznice. 
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V reakci na dřívější vyjádření RNDr. Obst z pohledu psychologie řidiče řekl, že nový obchvat 
Líbeznice zajistí, oproti obchvatu Březiněvsi, plynulost dopravy. Řidiči tudíž budou volit trasu 
po silnici I/9. 

Ing. Novotný přijal od Ing. Vondráše výše citované dopravně-inženýrské předpoklady 
(PRAGOPROJEKT, a.s., duben 2010). Upozornil, že v rámci veřejného projednání není 
možné se důkladně seznámit s celým materiálem. Příslušný úřad však předá tuto studii jako 
součást vyjádření obce Líbeznice zpracovateli posudku k vypořádání a bude k zjištěným 
skutečnostem přihlížet ve svém závěrečném stanovisku k posouzení vlivů záměru „Silnice 
II/243 - Obchvat Březiněvsi“. 

Pan Richter, člen sdružení Za hezký domov v Pakoměřicích a Bořanovicích o.s., se ve svém 
vystoupení vrátil k informačnímu letáku Ředitelství silnic a dálnic ČR z prosince 2009. Podle 
něj tento materiál nehovoří o variantách, ale o mezích, ve kterých se může pohybovat výše 
převedené dopravy. 

V textu letáku se uvádí, že odborným odhadem byly stanoveny meze výše převedené 
dopravy na 30 % nebo 70 %. V roce 2009 se počítá s intenzitou dopravy 9 081 vozidel/24 
hod., v roce 2028 (30 %) tudy pojede 10 936 vozidel/24 hod. nebo 16 834 vozidel/24 hod. 
(70 %). 

Pan Richter tak dovozuje, že na silnici II/243 po realizaci obchvatu Líbeznice pojede 4 000 
až 9 500 vozidel. Podle údajů z dokumentace po realizaci záměru pojede po stávající 
komunikaci 3 600 až 3 900 vozidel. To znamená, že se jedná o téměř stejné hodnoty. 
Realizace záměru tak není nutná. 

Není dostatečně zdokumentováno, jaká bude doprava z uvažované komerční zóny 
ve východní části městské části Praha-Březiněves. Je předpoklad, že doprava z této zóny 
pojede přes Bořanovice do Líbeznic. 

Pan Richter proto nesouhlasí se záměrem, protože k jeho realizaci není žádný důvod. 
V opačném případě dojde ke zhoršení životního prostředí severně od městské části Praha-
Březiněves. V případě výstaby komerční zóny je možné vybudovat pouze místně obslužnou 
komunikaci, která vyvede dopravu jižním směrem. 

Ing. Ládyš sdělil, že v dokumentaci použité dopravně-inženýrské podklady zohledňují nejen 
stávající zástavbu, ale i další připravované investiční záměry (obytné, obchodní apod.) 
v kapacitách podle platné územně plánovací dokumentace. Upozornil, že na území městské 
části Praha-Březiněves v budoucnu významně stoupne doprava v důsledku rezidenční 
výstavby, která ještě zvýši zátěž v obci. 

Pan Richter řekl, z podkladů, které byly předloženy v průběhu procesu posuzování vlivů 
na životní prostředí, vyplývá, že výrazná většina vyvolané dopravy při zaplňování 
rozvojových ploch ve východní části Březiněvsi bude směřována směrem na Prahu. Zeptal 
se tedy, jak vysoké intenzity dopravy se očekávají po zprovoznění komerční zóny na severní 
části obchvatu. 

Ing. Novotný upozornil, že v předchozí části veřejného projednání zpracovatel dokumentace 
konstatoval, že kompletní dopravně- inženýrské podklady jsou součástí dokumentace. 
Nabídnul proto panu Richterovi nahlédnout do dokumentace, která byla v jednacím sále 
k dispozici. 

Ing. Haramul projevil nesouhlas s vystoupeními zástupců obce Líbeznice a vyzval přítomné 
k odpovědné rozpravě týkající se projednávaného záměru. 
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Ing. Simona Lauerová, místopředsedkyně Občanského sdružení Domkáři, sdělila, že se 
sdružení plně ztotožňuje s vyjádřením obce Líbeznice. Obává se, že v důsledku realizace 
záměru dojde k nárůstu dopravy v obci Líbeznice, a to zejména dopravy z rozvojových ploch 
ve východní části městské části Praha-Březiněves. 

RNDr. Obst srovnal údaje z letáku s informacemi, které vyplývají z dopravně- inženýrských 
předpokladů předložených Ing. Vondrášem. Z obou materiálů vyplývá, že za určité situace 
lze očekávat, že v důsledku zprovoznění obchvatu obce Líbeznice dojde k přesunu dopravní 
zátěže ze silnice II/243 ve výši okolo 70 %. To znamená, že nové dopravně-inženýrské 
předpoklady nezpochybňují závěry dokumentace a posudku. 

I za předpokladu přesunu 70 % dopravní zátěže hrozí riziko přetěžování obce Březiněves 
(průměrně 1 vozidlo za 17 vteřin). 

Zpracovatel posudku konstatoval, že při svém hodnocení bral v úvahu především vlivy 
na veřejné zdraví, o čemž svědčí mj. fakt, že v posudku preferuje variantu 2 záměru. 

Dále vyslovil názor, že nejlepší by byla spolupráce všech dotčených obcí s cílem řešit 
dopravní situaci komplexněji v širším zájmovém prostoru. 

Ing. Lebeda zopakoval, že zpracované dopravně-inženýrské podklady vychází 
z předpokládaného rozvoje území podle platné územně plánovací dokumentace. Ze svých 
zkušeností usuzuje, že doprava z komerční zóny bude směřovat především k centru Prahy. 

Pan Richter opětovně poukázal na rozdíl v odhadovaných dopravních intenzitách 
na stávající silnici II/243. Z informačního letáku podle pana Richtera vyplývá, že v roce 2028 
projede Březiněvsí 4 000 vozidel. Dle podkladů z dokumentace v roce 2013 pojede 
na stejném úseku 3 900 vozidel. Tento nízký rozdíl nezdůvodňuje potřebu záměru. 

Ing. Vondráš znovu upozornil, že záměr „Silnice II/243 - Obchvat Březiněvsi“ sice pomůže 
občanům městské části Praha-Březiněves, ale způsobí problém obcím položeným výše 
na sever. 

RNDr. Obst řekl, že problémem pro jednotlivé obce bude zbytková doprava, která bude 
v území bez ohledu na realizaci či nerealizaci záměru. V roce 2008 projíždělo po silnici II/243 
okolo 16 700 vozidel (stav bez posuzovaného záměru). Pokud by obchvat obce Líbeznice 
odvedl 70 % dopravy, zůstane na původní trase přibližně 5 000 vozidel, což je stále vysoké 
číslo. 

Pan Lauer, obyvatel obce Líbeznice, naznačil, že smyslem záměru je vybudovat místně 
obslužnou komunikaci pro rozvojové plochy ve východní části městské části Praha-
Březiněves. Pak by nemělo dojít k propojení severní části obchvatu se silnicí II/243. 

Zároveň upozornil, že varianta 2 není v souladu s územním plánem obce Bořanovice. 

Ing. Haramul sdělil, že smyslem záměru je odvést dopravu z centra městské části. 

Městská část Praha-Březiněves se pokoušela řešit odvedení dopravy ve spolupráci s dalšími 
dotčenými obcemi. 

Účastnila se mj. projednání konceptu obce Bořanovice. V tomto konceptu se uvažovalo 
s napojením komunikace II/243 přes ulici V Alejíčkách na silnici I/9. Tato přeložka silnice 
II/243 však nebyla přijata obyvateli obce Bořanovice, zastupitelstvo proto rozhodlo o jejím 
vyřazení z řešení územního plánu. 
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Praha-Březiněves je tak nucena řešit dopravní situaci pouze na katastru své městské části, 
případně ve variantě 2 s malým přesahem na území obce Bořanovice, a to se souhlasem 
jejího zastupitelstva. 

Současně upozornil, že v současnosti se na okraji obce Březiněves pohybuje průměrná 
hladina hluku v noci okolo 63 dB. Zprovozněním obchvatu obce Líbeznice se v přilehlé části 
Březiněvsi zvýší hladina hluku. Městská část Praha-Březiněves proto musí realizovat více 
opatření, než jenom spoléhat na účinky obchvatu obce Líbeznice. 

Rozvojové plochy ve východní části městské části Praha-Březiněves jsou blokované 
restitucemi, a proto není zřejmé, zda vůbec, kdy a v jaké podobě bude výstavba v této oblasti 
realizována. 

Ing. Vondráš dodal, že přeložka silnice II/243 na území obce Bořanovice je v současné 
době nerealizovatelná z důvodu nedostatku finančních prostředků. 

Zopakoval, že dostatečným řešením pro Březiněves je zprovoznění obchvatu obce Líbeznice 
a realizace opatření typu zpomalovací prahy na stávající silnici II/243. 

Ing. Stanislav Tepera, obyvatel městské části Praha-Březiněves, upozornil, 
že po zprovoznění záměru budou neúnosně zatěžováni obyvatelé na severu městské části. 

Je nepřijatelné řešit problém části obyvatel na úkor jiných osob. 

Obchvatové komunikace by měly zrychlovat dopravu a činit ji plynulejší. To současný návrh 
nesplňuje (3 kruhové křižovatky, prodloužení průjezdu oproti současnosti). 

Dojde k nárůstu koncentrací CO2 v oblasti. 

Není zřejmé, jaká doprava bude v budoucnosti obcí projíždět. 

RNDr. Obst řekl, že realizací záměru nedojde k přesunu problému neúnosného zatížení 
do obce Líbeznice. Upozornil na zbytkovou dopravu, která na silnici II/243 zůstane 
i v bodoucnosti. 

Ing. Vondráš konstatoval, že řešením pro všechny je výstavba obchvatu obce Líbeznice 
a realizace opatření snižujících dopravu na silnici II/243 (zpomalovací prahy apod.). 

Ing. Ládyš shrnul výsledky akustické studie ve vztahu k možnému zatížení severní části 
městské části Praha-Březiněves. 

Ke zhoršení akustické situace v případě realizace varianty 1 dojde u domu č.p. 171. Tento 
objekt bude ovlivněn hlukem na hranici hygienického limitu v noční době. Také u domu č.p. 
94 se ekvivalentní hladina akustického tlaku emitovaná provozem na nové komunikaci 
v noční době pohybuje na hranici hygienického limitu. U tohoto domu však dojde ke snížení 
hlučnosti oproti současnému stavu, a to cca o 10 dB ve variantě 1 v noční době. Na ochranu 
těchto objektů je navržena protihluková stěna. Hygienický limit pro denní i noční dobu 
s navrženou protihlukovou clonou bude dodržen. Ve variantě 2 budou hygienické limity 
dodrženy i bez protihlukových opatření. 

Pro ilustraci zpracovatel dokumentace uvedl, že u domu č.p. 171 v případě nerealizace 
protihlukových clon by došlo realizací záměru oproti stavu bez záměru ke zhoršení o cca 2,5 
dB. Tím, že dojde k výstavbě protihlukových clon, dojde k celkovému zlepšení situace. 
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Ing. Kupka konstatoval, že smyslem záměru je snížit negativní účinky z dopravy 
na připravovaném Silničním okruhu kolem Prahy a stávající silnice II/243. Důvodem tedy 
není potřeba místní obslužné komunikace. 

Pan Nulíček, obyvatel městské části Praha-Březiněves, upozornil, že stavba I/9 Líbeznice - 
obchvat je ve výstavbě a není dostatek finančních prostředků na její dokončení. Lepší by 
tedy bylo zastavit přípravu obchvatu Březiněvsi a přesunout prostředky z této stavby 
na dokonční obchvatu obce Líbeznice. V případě, že se v budoucnu prokáže, že obchvat 
obce Líbeznice nezlepšil situaci v Březiněvsi, bude možné znovu uvažovat o výstavbu jejího 
obchvatu. 

Paní Uhlířová se zeptala, jaká budou přijata opatření, aby byla doprava naváděna 
na komunikaci okolo městské části a nedocházelo k volbě kratší průjezdné trasy skrz obec. 

Ing. Lebeda odpověděl, že se projeví retardační účinek kruhových křižovatek na začátku 
a konci obchvatu. Na vlastní průtahové komunikaci budou instalovány zpomalovací prahy, 
bude omezen vjezd těžké nákladní dopravy, dojde ke snížení povolené rychlosti atd. 

Ing. Haramul doplnil, že městská část bude usilovat o zákaz průjezdu, instalaci technických 
opatření a převedení stávající silnice II/243 uvnitř obce na místní obslužnou komunikaci, 
kterou může městská část ve spolupráci s Policií ČR regulovat. 

Ing. Vondráš zareagoval na vystoupení Ing. Kupky s tím, že se neočekává, že doprava 
ze Silničního okruhu kolem Prahy bude vyvedena na silnici II/243. 

Ing. Kupka proto upřesnil, že nehovořil o nárůstu dopravy na silnici II/243, ale že je nutno 
počítat se zvýšením celkových hladin hluku v důsledku provozu více zdrojů, mj. Silničního 
okruhu kolem Prahy. 

Dále řekl, že smyslem procesu posuzování vlivů na životní prostředí je hodnotit vlivy 
na veřejné zdraví a na jednotlivé složky životního prostředí. Nejde tedy o proces územního 
plánování. Zároveň nelze v rámci posuzování vlivů stanovovat, v jakém pořadí budou 
jednotlivé dopravní stavby v území uváděny do provozu. Cílem oznamovatele je realizovat 
jak obchvat obce Líbeznice, tak posuzovaný záměr. 

Pan Richter naznačil, že realizací záměru zůstane silnice II/243 pro řidiče stále atraktivní. 

Ing. Lebeda opětovně konstatoval, že hodnocení je postaveno na dopravně- inženýrských 
podkladech, které zohledňují předpokládanou situaci v území podle platných územních 
plánů. V roce 2015 se očekává na jižní části obchvatu pohyb přibližně 18 600 vozidel, 
na severu 9 000. Je třeba vnímat tento rozdíl, tedy že doprava bude orientována na centrum 
Prahy. 

Samotná organizačně-technická opatření na silnici II/243 jsou nedostatečná. 

Ing. Vondráš oponoval, že zmiňovaná opatření jsou při provozu obchvatu obce Líbeznice 
dostatečná. Realizace záměru maří jinou investici státu (obchvat obce Líbeznice). 

Ing. Kupka upozornil, že součástí každé investiční akce je hodnocení její ekonomické 
účinnosti. Pokud se v budoucnu neprokáže ekonomická účinnost posuzovaného záměru, 
k jeho realizaci nedojde. 

Ing. Ládyš doplnil, že příprava záměru „Silnice II/243 - Obchvat Březiněvsi“ je na úplném 
počátku, kdy se prověřuje jeho přijatelnost. Samotná příprava před realizací trvá několik let, 
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proto je třeba začít s posuzováním včas. Je tedy otázkou, jaké budou výsledky projednání 
a přednosti státu v budoucnosti, tedy zda k realizaci záměru vůbec dojde. 

Ing. Novotný vyzval přítomné k další diskuzi, ale vzhledem k tomu, že nebyly vzneseny 
žadné další dotazy ani připomínky, veřejné projednání cca v 18:15 hod. ukončil. Současně 
informoval přítomné o následných fázích procesu posuzování vlivů na životní prostředí. 
Závěrem všem poděkoval za účast. 

III. Závěr 
Veřejné projednání proběhlo ve smyslu zákona č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů 
na životní prostředí, v platném znění. 

Zpracovatel dokumentace i posudku označili záměr za přijatelný z hlediska vlivů na životní 
prostředí a veřejné zdraví při splnění navržených podmínek pro minimalizaci a kompenzaci 
vlivů na životní prostředí. 

Taktéž přítomní zástupci dotčených správních úřadů vyslovili souhlas s realizací záměru. 

Městská část Praha-Březiněves trvá na realizaci záměru, oproti tomu obec Líbeznice se 
záměrem nesouhlasí. 

Do průběhu veřejného projednání se aktivně zapojili zástupci veřejnosti s tím, že zazněli 
vyjádření ve prospěch záměru i proti jeho realizaci. 

Tento zápis je stručným souhrnem vystoupení jednotlivých účastníků veřejného projednání, 
který byl vypracován na základě zvukového záznamu pořízeného v průběhu jednání. 
 
 
 
 
 
 
 
Ing. Tomáš Novotný, pověřený řízením veřejného projednání 
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